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Juha Järä ja Anu Hall sekä 16 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston työjärjestyksen mukaisen 
valtuustoaloitteen: 

”Vantaan frisbeegolfolosuhteet vaativat kunnollisen ja ripeän remontin, niin rataverkoston lisäämisen 
kuin ylläpidon kehittämisen osalta. Naapuri- ja verrokkikuntiin nähden väylien määrä suhteessa
asukasmäärään on Vantaalla Suomen häntäpäässä. Radan rakentaminen ja lajin harrastaminen on 
edullista. Suosio on kasvanut Suomessa räjähdysmäisesti. Ratojen määrä on kasvanut vuodesta 2000 
vuoteen 2023 yli 60 kertaiseksi ja se on yksi suosituimmista lajeista 7-15-vuotiaiden keskuudessa. 
Aikuisista yli neljännesmiljoona harrastaa frisbeegolfia vähintään kerran vuodessa. 
Esimerkki: Tuusulan radoilla kierroksia on laskurin mukaan vuodessa 60 000 ja 44 000. Vantaalla lukemat 
voisi olla isompiakin. Vantaan radoilla ei ole kävijälaskureita.

Vantaa ei ole pystynyt toteuttamaan toivottuja ja luvattuja ratoja, kuten Hakunilan osallisuushankkeen 
2020 voittanutta rataa, jonka piti valmistua jo vuonna 2021!  Ihmettelemme, miksi harrastuksen 
mahdollistaminen - jonka edullisuudesta ei voida riittävästi muistuttaa - ei ole saavuttanut Vantaata, 
jossa kaivataan kipeästi matalan kynnyksen harrastepaikkoja, joihin kaikilla on varaa.
Hakunilan lisäksi Simonkylänpuiston (=Malminiityn ”takaysi”) rataa on myös lupailtu jo vuosikaudet.  
Radat tulee rakentaa myös Länsi- Vantaan Keimolaan ja/tai Seutulaan, jonne on erinomaiset 
mahdollisuudet toteuttaa ns. metsärata. Radoilla luonto tulee huomioida asiaankuuluvasti, mm. 
kriittisten puiden suojaus.
Frisbeegolfilla on myös voimakkaita matkailu- ja talousvaikutuksia. Ratoihin satsanneet Ahvenanmaa  ja 
Heinola olivat niin tehtyään matkailun kasvutilastojen kärjessä, laji siis hyödyttää monin  tavoin myös 
kunnan taloutta sekä lisää osaltaan veto- ja pitovoimaa.
Edellä mainituista kunnan tekemistä radoista erillisenä hankkeena, tulee Petikon ”surullisenkuuluisa” ja 
vuosia käyttämätön kaupungin omistama ”golfrata-alue” kilpailuttaa yksityisille frisbeegolftoimijalle 
vuokralle. Edellytyksellä että kilpailutuksen voittaja rakentaa MM- luokan frisbeegolfradan ja sen 
yhteyteen kaikille avoimen 9-väyläisen radan. Näin saadaan vihdoin alue tuottamaan monella tavoin 
Vantaan ja vantaalaisten eduksi!

Me allekirjoittaneet vaadimme:
Vantaa ottaa asiassa itseään ”niskasta kiinni” ja aloittaa Hakunilaan luvatun radan rakentamisen ja se 
valmistuu viimeistään kesäksi 2024. Muiden ratojen suunnittelu aloitetaan ja vuosittain yllä mainitut 
radat valmistuvat, vähintään yksi vuodessa, vuodesta 2025 alkaen. Petikon alueen kilpailutus ja 
toteutusaikataulu laaditaan niin, että toteutus alkaisi viimeistään 2026. 
Määritetään vuonna 2023 kunnan ylläpitämien ratojen rakentamiseen vastuutahot, ja 
kunnossapitosuunnitelmat ratojen yllä- ja kunnossapitoon sekä otetaan lajin aktiivitahot säännölliseen 
yhteistyöhön.”

Tästä osoitteesta voi katsoa verrokki- ja naapurikaupunkien – sekä Vantaan ratatilanteen: 
https://frisbeegolfradat.fi/ Lajiliiton tilastoja ja lukuja:
https://frisbeegolfliitto.fi/tilastoja-ja-lukuja/ Helsingin frisbeegolfohjelma, ja linjaus: 
julkaisu-35-22.pdf (hel.fi) Helsingin frisbeegolflinjaus



Kaupunginvaltuusto 21.8.2023 § 36

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

Liite:
- allekirjoitettu Juha Järän ja Anu Hallin sekä 16 muun valtuutetun aloite Vantaan frisbee-

golfolosuhteet kuntoon 
_____

Kaupunkiympäristön toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:

Vuonna 2023 hyväksytyn Viheralueiden palveluverkkosuunnitelman mukaan Vantaan kaupungin 
tavoitteena on lisätä frisbee-golfratojen määrää. Palveluverkkosuunnitelman ohjelmakaudella (2023–
2032) Vantaalle rakennetaan yksi täysmittainen uusi ja muutama lyhyempi harjoitusrata. Täysimittaisen 
yli 18-väyläisen harrastelijaradan suositeltava kokonaispituus vaihtelee 1 000–1 300 m välillä ja tilaa 
tarvitaan n. 20–30 hehtaaria, mikä rajoittaa voimakkaasti kentän sijoittelumahdollisuuksia.

Hakunilan urheilupuiston frisbeegolfradan sijainti on nyt saatu ratkaistua ja toteutussuunnittelu 
käynnistynyt. Rata toteutetaan kesäkaudella 2024. 

Petikon golfkentän alueen kokonaisvaltainen kehittäminen ratkaistaan myöhemmin. Viheralueiden 
palveluverkkosuunnitelmassa ei ole esitetty uutta frisbeegolf-rataa Petikkoon. 

Kaupunginhallitus 22.4.2024 § 21

Kaupunkiympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään  
a) antaa Juha Järälle ja Anu Hallille sekä 16 muulle aloitteen allekirjoittaneelle 

valtuutetulle toimialan esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus ja 
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi. 

Käsittely:
Asian käsittelyn aikana kaupunginhallituksen jäsen Kai-Ari Lundell ehdotti kaupunginhallituksen jäsen 
Juha Suoniemen kannattamana asian palautusta valmisteluun.

Puheenjohtaja totesi, että asiasta joudutaan äänestämään ja teki seuraavan äänestysehdotuksen: he, 
jotka kannattava käsittelyn jatkamista, äänestävät jaa ja he, jotka kannattavat asian palauttamista val
misteluun, äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Äänestyksessä annettiin 10 jaa-ääntä (Abdi, Karinen, Kasonen, Kaukola, Orpana, Raja-Aho, Rämö, Tam
mi, Tuomela ja Valtanen) ja 3 ei-ääntä (Lundell, Niikko, Suoniemi). Puheenjohtaja totesi asian käsittelyn 
jatkuvan.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.



Merkittiin, että perussuomalaisten kaupunginhallitusryhmä jätti asiaan seuraavan pöytäkirjalausuman:

”Perussuomalaiset muistuttavat myös, että frisbeegolf on matalan kynnyksen harrastus, sen
aloittaminen on helppoa ja edullista kenelle tahansa. Luonnossa liikkumisen tuomista
eduista ei varmasti tarvitse erikseen mainita. Kaupungin tehtävä on huolehtia asukkaiden
hyvinvoinnista. Tämäkin vuoksi on hämmentävää, että vastaukset jäävät puutteelliseksi.”

_____

Kaupunginvaltuusto 20.5.2024 § 14

Kaupunginhallituksen esitys:
Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Päätettiin jättää asia pöydälle seuraavaan kokoukseen.

_____

Kaupunginvaltuusto 17.6.2024 § 17

Kaupunginhallituksen esitys:
Päätetään merkitä kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.

Merkittiin, että perussuomalainen valtuustoryhmä jätti asiakohtaan seuraavan pöytäkirjalausuman:

”1. Laaditaan frisbeegolfiin mm. Helsingin kaupungin tapainen ohjelma, jolla hoidetaan myös aloitteessa 
esitetyt asiat ja sen vastauksen puutteet. 

2. Liikuntapaikkasuunnitelman päivityksessä ja viheralueiden palveluverkkosuunnitelmaan 
frisbeegolfratatilanne otetaan korkealla prioriteetilla asiantila huomioon, ja lisätään Petikon alueelle 
frisbeegolfrata/radat. 

3. Jo määriteltyjen ratojen (Viheralueiden palveluverkkosuunnitelma) toteutukseen laaditaan selkeämpi 
toteutusaikataulutus ja tuodaan ne asiaan liittyville lautakunnille esittelyyn vielä tämän valtuustokauden 
aikana, Malminiityn ”takaysin” ja Kivistön seudun radoista alkaen.

4. Asiaan liittyvien lautakuntien  halukkaille jäsenille (Kaupunkitila ja Kaupunkikulttuuri- ja 
hyvinvointilautakunta) sekä halukkaille valtuuston jäsenille  järjestetään katselmus tai mahdollisuus 
omatoimiseen katselmukseen kyseiseen Petikon alueeseen, josta valtuutettujen Järän ja Hahlin 
valtuustoaloite ”Vantaan frisbeegolfolosuhteiden kuntoon saattamisesta” ja myös 20.5.2024 valtuuston 
kokouksessa valtuutettu Mikko Viilon valtuustoaloite kertovat, jotta alue saadaan vihdoin 
hyötykäyttöön, niin frisbeegolfin kuin muidenkin aktiviteettien osalta, vaiheittain ja prioteetit 
huomioiden. ”



Liite:
- allekirjoitettu Juha Järän ja Anu Hallin sekä 16 muun valtuutetun aloite Vantaan frisbee-

golfolosuhteet kuntoon 
- Äänestysraportti KH 22.4.2024 § 21

Muutoksenhakuohje: 2.1 Valituskielto

Lisätiedot:
puistosuunnittelupäällikkö Sirpa Mäkilä, puh. 040 581 9037 
(etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi)


